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Cilj kolegija Financijski menadžment je obraditi osnovne financijske pojmove čije je razumijevanje dio 
poslovne kulture svakog akademski obrazovanog čovjeka te ponuditi studentima znanja koja će im, kao 
inženjerima građevinarstva, trebati u svijetu biznisa. Neke od tema ovog kolegija jesu: analiza osnovnih 
financijskih izvještaja, vremenska vrijednost novca, ocjena i financiranje investicijskih projekata i slično. 
 
Nastavu izvodimo na interaktivan način koji kontinuirano podrazumijeva i aktivno sudjelovanje studenata, što 
rezultira ne samo lakšim usvajanjem gradiva, nego i stvarnom primjenjivosti tako stečenih znanja. O 
reakcijama i mišljenju studenata o ovim temama i ovakvom načinu nastave najbolje govori i stalno rastući 
broj studenata koji iz godine u godinu upisuju ovaj (izborni) kolegij. 
 
Kako bi u osnovi isto nastavno gradivo bilo uvijek prezentirano na svjež i zanimljiv način te kako bi se 
studentima ponudila i dodatna kvaliteta, svake godine nudimo i neke novine. Ove godine bio je to gost-
predavač. Ideja je bila pozvati renomiranog menadžera iz svijeta financija koji bi studentima održao 
predavanje o tome što znači baviti se financijama u poslovnom svijetu, kakvo je trenutačno makroekonomsko 
i mikroekonomsko okruženje, te što mogu očekivati budući inženjeri građevinarstva u svezi s financiranjem 
investicijskih projekata i s komunikacijom s financijskim ustanovama. 
 
Dana 15. prosinca 2011. godine predavanje je održao Robert Stepančić, dipl.oec. iz Zagreba, izvršni direktor 
Sektora za poslovanje s pravnim subjektima Privredne banke Zagreb. Tema je bila Financiranje 
investicijskih projekata u makroekonomskom okruženju danas i sutra. 
  
Prije svega, bilo je zanimljivo čuti mišljenje i stav predstavnika top menadžmenta jedne od vodećih banaka 
u Hrvatskoj i regiji. U uvjetima ekonomske krize (koju i studenti i zaposlenici osjećaju, svatko na svoj način 
promišljajući o problemima koje ona nosi) s pažnjom je praćena analiza makroekonomskih pokazatelja te 
prognoza ekonomskih kretanja u narednom razdoblju. 
 
Predavač je objasnio da financijske institucije mjere rizičnost zemlje uz pomoć tzv. Credit Default Swap-a 
(CDS, engl. količina nenaplaćenih kredita). Taj kreditni rejting zemlje ocjenjuju međunarodne financijske 
institucije kao što su Bloomberg, Merril Lynch, Standard and Poor's i druge. U konačnici, što je veći CDS i 
što je lošiji kreditni rejting zemlje, veća je i cijena kapitala po kojoj banke na međunarodnom tržištu dolaze 
do sredstava koja su im potrebna da bi klijentima na domaćem tržištu ponudile kredite. To izravno utječe na 
cijenu tih kredita, dakle kamatnu stopu. Da su očekivanja u tom pogledu loša, tj. da je realno očekivati rast 
kamatnih stopa, jasno je iz sljedećeg dijagrama: 

  



 
  

Iz dijagrama je vidljivo da je Hrvatska uz Mađarsku ocijenjena kao najrizičnija zemlja u regiji. Zaključno, kriza 
javnog duga i banaka u EU/euro zoni je daleko od kraja, a zbog dosadašnjeg neprovođenja strukturnih 
reformi prijeti nam smanjenje kreditnog rejtinga sa svim negativnim posljedicama (rast CDS i kamatnih stopa). 
Ako nova vlada brzo prijeđe s riječi na djela, u najboljem slučaju čeka nas srednjoročno razdoblje stagnacije, 
odnosno minimalnog rasta. 
 
U svezi s financiranjem konkretnih investicijskih projekata u ovakvom okruženju, Stepančić je prezentirao 
zahtjev za financiranjem izgradnje jednog od nedavno izgrađenih trgovačkih centara i ocjenu boniteta 
klijenta-investitora. Eksplicitno je izloženo kako teče komunikacija s bankom od samog zahjeva za 
financiranjem investicijskog projekta, te kakvu sve dokumentaciju klijent mora pripremiti i predočiti banci. S 
obzirom da će se studenti kao budući voditelji investicijskih projekata i sami vrlo vjerojatno naći u situaciji 
korištenja kreditnih sredstava, bila je to prilika saznati što mogu u tom procesu očekivati, što sve banka 
promatra i vrjednuje te kako mogu iskoristiti stečena znanja iz financijskog menadžmenta. 
  
U svakom slučaju, bilo je to izuzetno korisno i zanimljivo predavanje, a najbolji dokaz da takvo mišljenje dijele 
svi sudionici predavanja bila je dugotrajna diskusija nakon predavanja. Izrazili smo zahvalnost Robertu 
Stepančiću na održanom predavanju, uz nadu da će i sljedeće generacije imati priliku slušati o aktualnim 
financijskim zbivanjima iz prve ruke struke. 
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